
Tájékoztatás a Jaschik Álmos Művészeti Szakgimnázium és Technikum épületrész 
ünnepélyes átadásáról 

2023.10.11-én ünnepi keretek között átadásra került iskolánk felújított tetőzete, homlokzata, a B 
lépcsőház 3. emeleti termei, A lépcsőház lépcsőfordulói. 

Az ünnepségen az intézmény alkalmazotti közösségét a munkaközösség-vezetők, a különböző 
közismereti tantárgyakat és szakmai tantárgyakat tanító tanárok és oktatók képviselték. A szülői 
közösség néhány tagja is jelen volt, valamint a diákönkormányzat által delegált tanulók. 

Vendégeink: 

dr. Maruzsa Zoltán köznevelési államtitkár  Belügyminisztérium 

Péterffy Balázs szakmai elnökhelyettes Klebelsberg Központ 

dr. Magyar Zita elnök  Nemzeti Szakképzési és Felnőttképzési Hivatal 

dr. Varga Zoltán Balázs kancellár Budapesti Gazdasági Szakképzési Centrum 

Borosán Beáta osztályvezető  Belügyminisztérium 

Marosi Beatrix szakmai vezető Belső-Pesti Tankerületi Központ 

Bank Júlia gazdasági vezető  Belső-Pesti Tankerületi Központ 

Szűcs Tibor elnök  Művészeti Iskolák Szövetségének elnöke 

Kővári Attila vezérigazgató LAM INGATLANFEJLESZTŐ ÉS ÉPÍTŐ ZRT 

Szlávik Róbert műszaki ellenőr Klebelsbeg Központ 

Szabó Katalin Zsuzsanna  oktatási igazgató Károli Gáspár Református Egyetem 

Tóth János tankerületi vezető Dél- Pesti Tankerületi Központ 

Balogh Márton  közbeszerző Belső- Pesti Tankerületi Központ 
 

Ünnepi beszédet mondott Pintérné Varga Zsuzsanna intézményvezető, dr. Maruzsa Zoltán 
köznevelésért felelős államtitkár és Bank Júlia, a tankerület gazdasági vezetője. 

Az intézményvezető ünnepi beszéde: 

„A 2023-2024. tanév tanévnyitó ünnepségén arról beszéltem, hogy 110 éve kezdődött az 
oktatás e falak között, pontosan 1913-ban.  

Aki nem járt itt az utóbbi években, el sem tudja képzelni, hogy nem olyan rég egy kopott, romos 
épület látványa fogadta az Illatos út- Soroksári út sarkán. Tátongó lukas tetővel, omladozó, foghíjas 
vakolattal. Mérföldkőhöz érkeztünk, sok évre megkönnyítve és biztosítva az oktatást.  

2016 szeptemberében is kiszervezésre került tanóráink egy része a harmadik emelet ázása miatt, 

akkor a Szentgyörgyi Albert Általános Iskola és Gimnázium, valamint a BGéSZC- Öveges József  

Technikum és Szakképző Iskola segítette munkánkat.  

Az előző, vagyis a 2022-2023-as tanévben a testnevelés óráinkat négy helyszínen oktattuk. Ekkor 
a BGSZC Szent István Technikum és Kollégium, a BGSZC Teleki Blanka Közgazdasági 
Technikum és a BGéSZC Szily Kálmán Technikum és Kollégium adott helyet az óráink 
megtartásához.  Ezúton is köszönöm azt a példaértékű hozzáállást, amit a gazdasági és a 
gépészeti centrum fenntartói és intézményvezetői tanúsítottak.  

Wekerle Sándor szavait idézve: „Építeni, nem rombolni, hinni és nem csüggedni kell!” Ezek a 
szavak tökéletesen jellemzik azokat a tapasztalatokat, amelyeket az intézménnyel szemben eddig 
átélhettünk. Ez a szellemiség volt jelen akkor is, amikor megálmodták 110 évvel ezelőtt, hogy ezen 
a telken iskolát építenek. 

A munkálatok 2022.december elejével indultak. A tanév második féléve minden résztvevőtől nagy 
odafigyelést igényelt. Az építkezés alatt a tanítás folyamatos volt, még a szóbeli érettségi alatt is 
fontosnak tartottam, hogy időkiesés ne következzen be. Zavaró körülmény volt a zaj, a lezárt 
épületrészek nehezítették a szakórák ellátását. Mindenkitől nagyfokú toleranciát és 
alkalmazkodást igényelt ez az időszak. Megérte.  



Az iskola facebook- oldalára feltett új épület fotókra 317 lájkot kaptunk rövid időn belül és több 
pozitív hozzászólást.  

Ezek közül egy kedves szülő bejegyzését osztom meg Önökkel: 

„Hatalmas megvalósítás! Mekkora felelősség, irdatlan mennyiségű idő, stressz, befektetett 
munka, szervezés, várakozás állhat mögötte. Az összes többi feladat mellett. Elismerésem, 
tiszteletem.” 

Illetve egy volt diákunk bejegyzését:  

„Annyira csodaszép lett, néhány napja láttam élőben.” 

Ezekre a pozitív visszajelzésekre támaszkodhatunk. Megerősítenek bennünket abban, hogy az 
iskola megítélésében, jövőjének biztosításában fontos lépés történt. 

Azért, hogy ez mind megvalósuljon, nagyon sok mindenre szükség volt. Szükség volt tervekre, 
tettekre, támogatókra. 

Köszönet érte a fenntartónak, a kivitelezőnek, mindenkinek, aki érdemesnek tartotta, hogy az 
ország legnagyobb, képző és iparművészeti szakmákat oktató iskolája megújuljon. 

Még nagyon sok lépést kell tenni, mivel az energetikai beruházásnak is meg kell történni.  

Avultak a nyílászárók, korszerűtlen a fűtésrendszer, van még mit felújítani ebben a több mint száz 
éves épületben.  Ezzel a következő célok is meghatározásra kerültek.  

Ha összegeznem kell a mai beszédem lényegét, akkor egy szó az, amit fontosnak tartok: 

Hála. Igen, hálás vagyok, hogy többen segítették ennek a projektnek a létrejöttét.” 

 

 

1. Homlokzat az Illatos út felől. 

 



 

2. Fotódokumentáció: az épület múltja és jelene. 

 

B. lépcsőház 3. emeleti folyosó felújítás után.          4.     Készülés az átadási ünnepségre. 

 



 

5. Kiállítás az első emeleti folyosón. 

 

6. Az ünnepség kezdete. 



 

7. A kiállítás megtekintése. 

 

 


